

## "Artificial Intelligence" raises the Value of Companies in "Nasdaq" by \$ 5 Trillion

Stocks in sectors such as artificial intelligence and technology "Raleigh" saw strong during the first half of 2020, despite recession fears and the global banking crisis.

The tech stock rally, supported by growing momentum on AI companies, added about \$5 trillion to the value of companies in the Nasdaq 100 during the first six months of the year, making the technologically the best half-year performer in history, rising more than 39 percent.

Chipmaker "Nvidia" topped the market news by entering the trillion-dollar club, while investor interest returned to Tesla shares".

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## "الذكاء الاصطناعي" يرفع قيمة الشركات في "ناسداك" بـ 5 تريليونات دولار

شهدت أسهم بعض القطاعات مثل الذكاء الاصطناعي والتكنولوجيا "رالي" قويا خلال النصف الأول من 2020، وذلك على الرغم من مخاوف الركود وأزمة المصارف العالمية.

وأدى رالي أسهم التكنولوجيا بدعم الزخم المتزايد على شركات الذكاء اصطناعي إلى إضافة حوالي 5 تريليونات دولار إلى قيمة الشركات في مؤشر ناسداك 100 خلال الأشهر الستة الأولى من العام، ليسجل المؤشر التكنولوجي أفضل أداء نصف سنوي تاريخيا بارتفاعه بأكثر من 39 في المئة.

وتصدرت شركة "إنفيديا" لصناعة الرقائق أخبار الأسواق بدخولها نادي "التريليون دولار"، في حين عاد الاهتمام من قبل المستثمرين على أسهم شركة "تسلا".

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)

## Saudi Arabia is the First in the World in the Government Strategy Index for Artificial Intelligence

Saudi Arabia ranked first globally in the government's strategy index for artificial intelligence, one of the indicators of the global classification of artificial intelligence issued by the "Tortois Intelligence" Foundation, which measures more than 60 countries in the world. While Germany came second and China in third place in this index. The AI Global Ranking measures more than 100 criteria across seven indicators:

government strategy, research and development, competencies, infrastructure, operational environment, and trade. The Kingdom ranked first in the government's AI strategy index and 31st in the total ranking indicators issued by Tortois, a global company with a senior advisory board of AI experts from around the world.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## السعودية النولى عالمياً في مؤشر الاستراتيجية الحكومية للذكاء الاصطناعي

حلت السعودية في المركز الأول عالمياً في مؤشر الاستراتيجية الحكومية للذكاء الاصطناعي، وهو أحد مؤشرات التصنيف العالمي للذكاء الاصطناعي الصادر عن مؤسسة "تورتويس إنتلجينس"، الذي يقيس أكثر من 60 دولة في العالم. فيما حلت ألمانيا ثانية والصين في المركز الثالث في هذا المؤشر.

ويقيس التصنيف العالمي للذكاء الاصطناعي أكثر من 100 معيار ضمن سبعة مؤشرات هي: الاستراتيجية الحكومية، والبحث والتطوير، والكفاءات، والبنية التحتية،

والبيئة التشغيلية، والتجارة. ونالت المملكة المركز الأول في مؤشر الاستراتيجية الحكومية للذكاء الاصطناعي، والمركز 31 في إجمالي مؤشرات التصنيف الصادر عن «تورتويس»، وهي شركة عالمية لديها مجلس استشاري رفيع يضم خبراء في الذكاء الاصطناعي من أنحاء العالم.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)

## "Musk" Reveals the Location of the Boxing Arena against "Zuckerberg"

Tesla CEO Elon Musk revealed, via the platform "Twitter", the site of the battle between him and the CEO of "Meta" Mark Zuckerberg, which will be held at the Colosseum in Rome, Italy.

Musk shared a one-and-a-half-minute video on YouTube titled "Life of Brian Colosseum fight" and captioned it: "I need to work on my stamina."

According to a recent report by TMZ Sports, Zuckerberg's culture minister contacted Zuckerberg, who suggested choosing Rome's Colosseum as the battlefield to fight them. Final Fighting Championship President Dana White was also later informed of the site.

The report also reveals that the two billionaires actually want to fight and have been negotiating with White about the details of the battle daily over the past period.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## "ماسك" يكشف عن موقع ساحة الملاكمة ضد "زوكربيرغ"

كشف الرئيس التنفيذي لـ "تسلا" إيلون ماسك، عبر منصة "تويتر"، عن موقع معركة القتال ما بينه والرئيس التنفيذي لـ "ميتا" مارك زوكربيرغ، والتي ستقام في الكولوسيوم في روما الإيطالية.

وشارك ماسك مقطع فيديو مدته دقيقة ونصف على "يوتيوب" بعنوان "Life of Brian Colosseum fight" وعلق عليها: "أحتاج إلى العمل على قدرتي على التحمل".

وفقاً لتقرير صدر مؤخراً عن "TMZ Sports"، فقد اتصل وزير الثقافة بزوكربيرغ، الذي اقترح اختيار الكولوسيوم في روما كساحة المعركة لقتالهم. كما تم إبلاغ، في وقت لاحق، رئيس بطولة القتال النهائي دانا وايت عن الموقع أيضاً. ويكشف التقرير كذلك أن المليارديرين يريدان فعلاً القتال وكانا يتفاوضان مع وايت حول تفاصيل المعركة يومياً خلال الفترة الماضية.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)

## Iraq Plans to Exceed Oil Production of 5 Million Barrels per Day

The parliamentary "Oil and Gas Committee" in Iraq revealed that the government has developed plans to increase oil production to more than 5 million barrels per day.

The committee supports the government's directions to increase oil and gas reserves, increase national production of crude oil and gas, process gas associated with oil operations and convert it into wealth and useful productive energy that covers local needs. Especially electric power plants, petrochemical industry, fertilizers, and others, by inviting foreign companies, in addition to exporting the surplus to global markets to achieve financial revenues that supply the state treasury in support of the national economy, sustainable development, and the provision of new job opportunities.

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



## العراق يخطط لتجاوز إنتاجه النفطي 5 ملايين برميل يومياً

كشفت "لجنة النفط والغاز" النيابية في العراق، عن وضع الحكومة خططاً لزيادة الإنتاج النفطي إلى أكثر من 5 ملايين برميل يومياً.

وتدعم اللجنة التوجهات الحكومية لزيادة الاحتياطي النفطي والغازي وزيادة الإنتاج الوطني من النفط الخام والغاز، ومعالجة الغاز المصاحب للعمليات النفطية وتحويله إلى ثروة وطاقة منتجة مفيدة تغطي الحاجة المحلية، خصوصاً

محطات الطاقة الكهربائية وصناعة البتروكيماويات والأسمدة وغيرها، عبر دعوة الشركات الأجنبية، إضافة إلى تصدير الفائض منه إلى الأسواق العالمية لتحقيق الإيرادات المالية التي ترفد خزانة الدولة دعماً للاقتصاد الوطني والتنمية المستدامة وتوفير فرص عمل جديدة.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

## "Apple" Returns to the Throne of \$ 3 Trillion

The market value of the American company «Apple» exceeded the barrier of \$ 3 trillion, which represents a milestone for the technological giant.

Although it is not the first time that the company's value has exceeded this barrier, having previously broken it briefly during trading on January 3, 2022, the company is likely to remain in this high position that is not currently rivaled by any other company on earth.

It is worth noting that the most prominent international companies with a value of "trillion" are: "Microsoft" with a value of \$ 2.4 trillion, then "Saudi Aramco" with a value of about \$ 2.08 trillion, and after them comes "Alphabet", the owner of "Google" with about \$ 1.5 trillion, then "Amazon" \$ 1.3 trillion, and "Nvidia" \$ 1 trillion.

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



## "أبل" تعود إلى عرش 3 تريليونات دولار

تجاوزت القيمة السوقية لشركة «أبل» الأميركية، حاجز 3 تريليونات دولار، ما يمثل علامة فارقة للعملاق التكنولوجي.

ورغم أنها ليست المرة الأولى التي تتجاوز فيها قيمة الشركة هذا الحاجز، إذ سبق أن كسرتة لفترة وجيزة خلال تعاملات يوم 3 يناير (كانون الثاني) عام 2022، فإن الشركة مرشحة للبقاء في هذا المقام الرفيع الذي لا ينافسها فيه أي شركة أخرى حالياً على وجه الأرض.

جدير بالذكر أن أبرز الشركات العالمية ذات القيمة "التريليونية" هي: "مايكروسوفت" بقيمة 2.4 تريليون دولار، ثم "أرامكو السعودية" بقيمة نحو 2.08 تريليون دولار، وبعدهما بمسافة كبيرة تأتي "ألفابيت" مالكة "غوغل" بنحو 1.5 تريليون دولار، ثم "أمازون" 1.3 تريليون دولار، و"إنفيديا" تريليون دولار.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

## Qatar's Population Spending on Tourism Exceeds QAR 13 Billion in the First Quarter of 2023

Qatar's residents' spending on tourism and travel increased by 28 percent year-on-year to QAR 13.1 million, according to Qatar Central Bank (QCB) balance of payments data.

On the other hand, Doha's revenues from tourism and travel during the first three months of this year amounted to about 6.8 billion riyals, an increase of 52 percent compared to last year's corresponding period.

Qatar's revenues from the tourism, travel, and transport sectors in the fourth quarter of 2022 (World Cup period) amounted to about 32.4 billion riyals, the highest quarterly value ever.

Source (CNBC Arabic Website, Edited)



## إنفاق سكان قطر على السياحة يتجاوز 13 مليار ريال في الربع الأول من 2023

زاد إنفاق سكان قطر على السياحة والسفر خلال الربع الأول 2023 بنسبة 28 في المئة على أساس سنوي وصولاً إلى 13.1 مليون ريال، وذلك وفق بيانات ميزان المدفوعات الصادرة عن مصرف قطر المركزي.

وفي المقابل بلغت إيرادات الدوحة من السياحة والسفر خلال الأشهر الثلاثة الأولى من العام الجاري نحو 6.8 مليار ريال بزيادة نسبتها 52 في المئة قياساً بالفترة المقابلة من العام الماضي.

وبلغت إيرادات قطر من قطاعي السياحة والسفر والنقل في الربع الأخير من عام 2022 (فترة المونديال) نحو 32.4 مليار ريال، وهي أعلى قيمة ربعية على الإطلاق.

المصدر (موقع CNBC عربي، بتصرف)



## Egypt Approves Stimulus Budget of \$ 97 Billion.. The Deficit is 29 Billion

The Egyptian Ministry of Finance revealed that the new budget for the fiscal year 2023-2024 is more stimulating for economic recovery, as expenditures amounted to about 3 trillion pounds (about 97 billion dollars), compared to 2.1 trillion pounds in revenues (about 67.9 billion dollars), bringing the budget deficit to approximately 29 billion dollars.

The Egyptian Minister of Finance, Dr. Mohamed Maait, stressed, "The ministry is committed to providing the necessary funding to meet the basic needs of Egyptians, in implementation of presidential directives to work continuously to alleviate the global inflationary wave." Considering that, "the state treasury bears the difference in the prices of goods and services, in light of the intertwined global crises, and the consequent disruption in supply chains."

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



## مصر تقر موازنة تنفيذية بـ 97 مليار دولار.. والعجز 29 ملياراً

كشفت وزارة المالية المصرية عن أن الموازنة الجديدة للعام المالي 2023-2024، أكثر تحفيزاً للتعافي الاقتصادي، حيث بلغت المصاريف نحو 3 تريليونات جنيه (حوالي 97 مليار دولار)، مقابل 2.1 تريليون جنيه إيرادات (حوالي 67.9 مليار دولار)، ليبلغ بذلك العجز في الموازنة يبلغ 29 مليار دولار تقريباً.

وأكد وزير المالية المصري د. محمد معيط، أن "الوزارة ملتزمة بتوفير التمويل اللازم لتلبية الاحتياجات الأساسية للمصريين، تنفيذاً للتوجيهات الرئاسية بالعمل المتواصل على تخفيف حدة الموجة التضخمية العالمية"، معتبراً أن "الخزانة العامة للدولة تتحمل فارق أسعار السلع والخدمات، في ظل الأزمات العالمية المتشابكة، وما ترتب عليها من اضطراب في سلاسل الإمداد والتوريد".  
المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## IMF: Delaying Reforms Cost Lebanese Depositors \$10 Billion

The International Monetary Fund (IMF) has revealed that Lebanon's financial crisis has been exacerbated by special interests that resist implementing necessary reforms, warning that failure to act to resolve this will push the country to "an unknown fate."

According to the IMF, the economic collapse, which began about four years ago, cost the local currency about 98 percent of its value, led to a 40 percent contraction of gross domestic product, pushed inflation to unprecedented levels, and depleted two-thirds of the central bank's foreign currency reserves. These figures came as part of an IMF report at the conclusion of the Article IV consultations, a comprehensive assessment of Lebanon's financial situation. The IMF indicated that what exacerbated the crisis was the failure to take much-needed policy movements, and what hindered it was the current political crisis and the resistance to the implementation of reforms due to special interests.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



## صندوق النقد: تأخير الإصلاحات كلف المودعين اللبنانيين 10 مليارات دولار

كشفت صندوق النقد الدولي، عن أن الأزمة المالية في لبنان فاقمتها المصالح الخاصة التي تقاوم تنفيذ الإصلاحات الضرورية، محذراً من أن عدم التحرك لحل ذلك سيدفع البلاد إلى "مصير مجهول".

ووفق الصندوق فقد كلف الانهيار الاقتصادي الذي بدأ قبل نحو أربع سنوات العملة المحلية نحو 98 في المئة من قيمتها، وأدى إلى انكماش الناتج المحلي

الإجمالي 40 في المئة ودفع التضخم لمعدلات غير مسبوق واستنزف ثلثي احتياطيات البنك المركزي من العملات الأجنبية. وجاءت هذه الأرقام كجزء من تقرير للصندوق في ختام مشاورات المادة الرابعة، وهو تقييم شامل للوضع المالي في لبنان. وبين صندوق النقد الدولي أن ما فاقم الأزمة هو الإخفاق في اتخاذ تحركات في السياسات مطلوبة بشدة وما عرقلها هو الأزمة السياسية القائمة والمقاومة التي يلقاها تنفيذ الإصلاحات بسبب مصالح خاصة.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## Oil Prices Fall Amid Fears of Global Economic Slowdown

Oil prices fell in early Asian trading on Monday as fears of a global economic slowdown and the prospect of the Federal Reserve raising interest rates were met with expectations of supply cuts in light of the cuts announced by the "OPEC+" group.

Brent crude futures fell 20 cents, or 0.3 percent, to \$75.21 a barrel after settling up 0.8 percent on Friday. U.S. West Texas Intermediate crude fell 23 cents, or 0.3 percent, to \$70.41 after closing up 1.1 percent in the previous session.

Brent fell for the fourth consecutive quarter at the end of June, while West Texas Intermediate crude posted a second quarterly decline as the world's two largest economies, the United States and China, slowed in the second quarter.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## انخفاض أسعار النفط وسط مخاوف من تباطؤ الاقتصاد العالمي

تراجعت أسعار النفط في التعاملات الآسيوية المبكرة اليوم الاثنين حيث قوبلت المخاوف من تباطؤ الاقتصاد العالمي واحتمالات قيام مجلس الاحتياطي الاتحادي (البنك المركزي الأمريكي) برفع أسعار الفائدة بتوقعات بتقليص الإمدادات في ظل التخفيضات التي أعلنتها مجموعة "أوبك+".

وانخفضت العقود الآجلة لخام برنت 20 سنتاً أي 0.3 في المئة إلى 75.21 دولار للبرميل بعد أن استقرت على ارتفاع 0.8 في المئة يوم الجمعة. وتراجع خام غرب تكساس الوسيط الأمريكي 23 سنتاً أي 0.3 في المئة مسجلاً 70.41 دولار بعد أن أغلق مرتفعاً 1.1 في المئة في الجلسة السابقة.

وهبط برنت للربع الرابع على التوالي بنهاية يونيو (حزيران) بينما سجل خام غرب تكساس الوسيط انخفاضاً فصلياً ثانياً حيث تباطأ أكبر اقتصادين في العالم، الولايات المتحدة والصين، في الربع الثاني.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

## ■ الصين أكبر مشترٍ للغاز الطبيعي المسال في العالم

الأجل وحتى الاستثمار في مرافق التصدير، من أجل تعزيز أمن الطاقة خلال منتصف القرن. وللعام الثالث على التوالي، وافقت الشركات الصينية على شراء المزيد من الغاز على أساس طويل الأجل أكثر من أي دولة بمفردها، وفقاً لبيانات "بلومبرغ". المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

تشهد الصين فورة تسوق للغاز الطبيعي، ويركز المسؤولون على استمرار المستوردين في إبرام الصفقات حتى بعد انحسار أزمة الطاقة العالمية. وباتت الصين في طريقها لتصبح أكبر مستورد للغاز الطبيعي المسال في العالم في عام 2023. وتواصل الحكومة دعم جهود المشترين المملوكين للدولة لتوقيع عقود طويلة

## ■ China is the World's Largest Buyer of Liquefied Natural Gas

China is experiencing a natural gas shopping boom, and officials are focusing on importers continuing to close deals even after the global energy crisis subsides. China is on track to become the world's largest importer of LNG in 2023. The government continues to support the efforts of state-owned buyers to sign long-term contracts and even invest in export

facilities to enhance energy security during the mid-century. For the third year in a row, Chinese companies agreed to buy more gas on a long-term basis than any single country, according to Bloomberg data."

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

